

Bestyrelsesmøde i Sabro Rideklub

Dato: 17/6/25		Dagsorden for bestyrelsesmøde: Tirsdag d. 17 juni, 2025 kl. 19.00		
Indkaldte:		Inger, Morten, Julia, Maja JL, Nanna, Mette, Jesper, Maja LO og Maria. Marie og Pernille kommer før/efter undervisning.		
Afbud fra:		Nanna		
Kage:		Mette		
Referent:		Maja JL.		
A.	Valg af ordstyrer	Mette		Alle
B.	Godk. referat	Alle godkender referat af sidste bestyrelsesmøde		Maja
Pkt.	Beskrivelse	Punkter til orientering – ingen beslutning		Ansvar
1.	Formand, FU	Opstaldning: Boks 3 er opsagt pr. 1/9, da Clea skal på efterskole. Boks 3 er udlejet pr. 01.09.25. Boks 6 er udlejet til Lærke og Mona pr. 01.08.25 -muligvis før da de allerede har fundet en pony. Mette tager over på udlejning af bokse og lejligheder i stedet for Marie. Opfyldning af baner: Aktuelt kan fibersand ikke skaffes til leverandøren i Danmark og det er uklart hvornår det igen bliver muligt. Derfor vil banerne blive afrettet i år og så først til foråret fyldt op. Prisen på afregning af alle tre baner er: 15.000kr inkl moms og bliver gjort i august. SJ baner forslår opfyldning i foråret 2026 her også sand på springbanen. Undervisning: Marie og Maja L. har talt med underviser på begynderhold lørdag mhp. evaluering af uv. Opfølgende møde ultimo august og primo sept. Salg af hest: Fenja sælges pr. 01.09.25 forudsat, at hun går igennem handelsundersøgelsen. Maja, Julia, Mette og Marie arbejder allerede på at finde hans afløser. Kirkeblade: 2. Nummer af kirkebladene for i år er klar til omdeling.		Marie
2.	Kasserer, FU			Inger
3.	Sekretær, FU			Maja
4.	Staldansvarlig			Netta
5.	Hestevelfærd og parter	Info. ang. elevfolden fra Peter: Drøftelse af grubbenig mhp mindre mudder i sensommeren. Ifgl. Peter har de gode erfaringer med dette. Sættes på som beslutningspunkt i juli el. august. Kontakter Peter telefonisk mhp. estimering af pris forud.		Mette
6.	Elevrytter repr.			Jesper

Bestyrelsesmøde i Sabro Rideklub

7.	Handy-udvalg	Mette køber nye trillebøre i LH i denne uge.	Morten
8.	PR-udvalg		Heidi
9.	Stævneudvalg	Succesfuldt pinsestævne. Et groft estimat på overskud: ca. 15.000 kr. Vi er en af de klubber i distriktet, som har mest stabile antal starter, både interne og eksterne ryttere. Bliver rost af officials. Gode baner. Gode hjælpere.	Pernille
10.	Bredde-udvalg		Julia
11.	Ungdoms-udvalg	Der arbejdes fortsat på klubbetøj. Det forventes at blive gennem LH.	Maja
12.	Cafeteria-udvalg		Nanna
13.	Til/fra boksstald		Astrid
14.	Til/fra lejlighed.		Mette / Marie/ Maja
Pkt.	Beskrivelse	Punkter til diskussion, handling og beslutning	Ansvar
1.	Formand, FU	Strøelse: Vi oplever i stigende grad, at vores opstaldere fravælger at købe strøelse af os men i stedet køber i LH, hvor det er billigere. Vi giver aktuelt 3,5kr pr. kg for halmpiller og 3,75kr pr. kg for granulat. Til sammenligning er prisen i LH (hvis man køber enkelt poser) 2,75kr pr kg halmpiller og 3 kr pr. kg granulat. Jeg har efterspurgt nye pris ved nuværende leverandør. Vores kontrakt udløber her til sommer, og hvis flere opstaldere fravælger at købe af klubben kan den ikke tegnes igen, da det er krav at vi aftager en vis mængde for at kunne bevare aftalen med ikke at betale for afhentning og leje af container. Pris ved JF trans for afhentning af container er i omegnen af 35.000kr på årsbasis. Hvad gør vi? <u>Beslutning:</u> 1. Marie er ved at undersøge om vores leverandør kan give en mere konkurrencedygtig pris. 2. Alternativt indhente tilbud ved LH. 3. En tredje mulighed er, at vi pålægger et gebyr for bokslejere, som ikke køber strøelse gennem klubben, for tømning af container. Kommer der lavpraktiske udfordringer, fx ifm. fraflytninger og til/fravalg, pony vs. hest ift. strøelsesforbrug. Næste skridt: Marie har skrevet til Berit (nuværende leverandør). Inger undersøger også videre og laver beregninger på, hvad det kan koste klubben selv at bortskaffe mødding.	Marie

Bestyrelsesmøde i Sabro Rideklub

		Mødding: Møddingen skal være overdækket af presenning eller andet tætsluttende materiale. Kommunen har ingen ideer til hvordan det løses i basis. Kunne vi lave et opslag på Facebook og efterspørge ideer til hvad det løses, eller hvad gør vi? <u>Beslutning:</u> 1. Vi kontakter Aarhus Netværket for andre rideklubber og forhøre os ang. andres erfaringer, og hvordan andre håndterer dette. 2. Vi kan overveje at kontakte Aarhus Kommune og stille spørgsmål til vores rapport, efter vi har søgt sparring i netværket. Næste skridt: Pernille skriver ud til netværket på Facebook. Mette kontakter Seges via mail og forhører sig ift. tolkning af møddinglovgivningen. Prisregulering elevskolen: Der er flere udgifter end indtægter i elevskolen, excl. alle aktiviteter. Dette drøftes overordnet. <u>Beslutning:</u> Der laves et oplæg til et kommende bestyrelsesmøde, hvor der udsendes skriftlige forslag (beregninger) som grundlag for beslutning. Næste skridt: Maja LO. og Inger udsender skriftlige forslag (beregninger), som drøftes som punkt næste møde. Forslag om vask og oliering af bokse i løbet af sommeren. <u>Beslutning:</u> Bokse i elevstalden skal vaskes ned og kalkes. Bokse i privatstalden skal vaskes ned og træværk vaskes og olieres. Næste skridt: Mette skriver ud i privatstalden ang. nedvask af boks og oliering af træværk. Maja LO. skriver ud til partgruppen.	
2.	Kasserer, FU		Inger
3.	Sekretær, FU		Maja
4.	Staldansvarlig		Netta
5.	Hestevelfærd & Parter	Simones tand: Der er fundet et hul i kindtand ifm. standard mundhuleundersøgelse. Dyrlæge anbefaler røntgen af tanden mhp. at vurdere, hvorvidt tanden skal behandles. Hvis tanden skal trækkes ud, koster det 20.000 kr. (værste scenarium). <u>Beslutning:</u> Der er flertal i bestyrelsen for, at der kan bruges 20.000 kr. Simones tand, <i>såfremt</i> den øvrige tandsundhed er god. Næste skridt: Der skal laves røntgenbillede mhp. vurdering af tanden. Marie forhører sig om opdateret pris ved Søren.	Mette

Bestyrelsesmøde i Sabro Rideklub

	Staldmøde: Der har været stor udskiftning i privatstalden. Det vurderes hensigtsmæssigt, at der afholdes staldmøde i august, specifikt med følgende <u>punkter</u>: -Info ang. folde (tiltag mod muddersikring) -Flytning (matrikel) -Info om miljøtilsyn, herunder mødding -Oprydning, herunder brug af klude -Nedvask af boks, olie på træværk -Navne på spande og høposer samt opfyldning af foderspande -Fjerne ting fra bokse/begrænse ejendele på boksen -Fordeling af ekstra fodervagter -Engbrandbæger på foldene -Vask af håndklæder og klude <u>Beslutning:</u> Der planlægges staldmøde i august, hvor ovenstående punkter kan drøftes.	
6. Elevrytter-rep.		Jesper
7. Handy-udvalg	Morten undersøger køb af holder til pistol og pris på evt halvtag.	Morten
8. Pr-Udvalg	Drøftelse af ny struktur for sponsorater ud fra vedhæftede bilag om forslag til struktur. Det foreslås, at der differentieres mellem typer af sponsorer: Guld (5000 kr), Sølv (3500 kr) og Bronze (2000 kr), hvor dem som sponsorerer mest, får mest mulig eksponering – bl.a. med messingskilte i Tutten, på Equipe og opslagstavler til stævner. Der er lavet liste over mulige sponsorer. Der er muligt hvervet et nyt medlem i udvalget, Anders (Augustas mor) <u>Beslutning:</u> Der er opbakning til den nye sponsorstruktur. Stævneudvalget har en liste over sponsorer med detaljeret information om, hvad de vil/ikke vil sponsorere. Aktuelt er primært fokus på Guld, Sølv, Bronze sponsorer. Næste skridt: Næste møde i PR udvalg d.1/7, hvor der arbejdes videre med ovenstående. Mette sender liste fra stævneudvalget til Maria.	Heidi
9. Stævne-udvalg		Pernille
10. Bredde-udvalg		Julia
11. Ungdoms-udvalg	Sommerfest – forslag til dato fredag d.22/8 (dagen før stævne). <u>Beslutning:</u> Sommerfest holdes fredag d.29/8, da det så ikke er til gene for stævnet dagen efter. Næste skridt: Maja skriver ud og beder folk reservere datoen.	Maja

Bestyrelsesmøde i Sabro Rideklub

12.	Cafeteria-udvalg		Nanna
13.	Til/fra boksstald		Astrid / Mette / Marie
14.	Til/fra lejligh.		
15.	Eventuelt	Maria er ved at søge Nordea-fonden og spørger, om vi har søgt før. Maja LO bekræfter, da klubben tidligere har fået en bevilling. Næste skridt: Maja LO sender ansøgning, herunder budget, fra genopretningspuljen til Maria Til næste møde afprøver vi en ny mødestruktur, hvor vi starter med de lukkede punkter aht. Tidsoptimering på mødelængden.	
16.	Lukkede punkter		
17.	Næste møde		
	1. Dato	Onsdag d.27/8 kl 19.00	Alle
	2. Kage	Maja L.	